

## Редакционно-издательский совет «Вестника МГОУ» Publishing council «Bulletin of the MSRU»

**Хроменков П.Н.** – к.фил.н., проф., ректор МГОУ (председатель совета)  
**Никитин О.В.** – д.фил.н., проф., проректор по научной работе МГОУ (зам. председателя совета)  
**Абрамов А.В.** – к.пол.н., доц., нач. отдела по изданию журнала «Вестник МГОУ»  
**Асмолов А.Г.** – академик РАО, д.психол.н., проф. МГУ им. М.В. Ломоносова  
**Белозеров В.Е.** – д.ф.м.н., проф. Днепропетровского национального университета (Украина)  
**Боголюбов Л.Н.** – академик РАО, д.пед.н., проф.  
**Клычников В.М.** – к.ю.н., к.и.н., проф., проректор по учебной работе и международному сотрудничеству МГОУ  
**Затулин К.Ф.** – директор Института диаспоры и интеграции (Института стран СНГ)  
**Коничев А.С.** – д.б.н., проф. МГОУ  
**Лекант П.А.** – д.фил.н., проф. МГОУ  
**Марченко М.Н.** – д.ю.н., проф. МГУ им. М.В. Ломоносова  
**Нелюбин Л.Л.** – д.фил.н., проф. МГОУ  
**Ницевич В.Ф.** – д.пол.н., проф., директор Орловского филиала Российской академии народного хозяйства и государственной службы при Президенте РФ  
**Пасечник В.В.** – д.пед.н., проф. МГОУ  
**Поляков Ю.М.** – канд. фил. н., гл. ред. «Литературной газеты»  
**Пусько В.С.** – д.ф.н., проф. МГТУ им. Н.Э. Баумана  
**Ху Гумин** – д.фил.н., проф. Института иностранных языков Уханьского университета (Китай)

**P.N. Khromenkov** – Ph. D. in Philology, Professor, Principal of the MSRU (*Chairman of the Council*)  
**O.V. Nikitin** – Doctor of Philology, Professor, Vice-Principal for scientific work of the MSRU (*Deputy Chairman of the Council*)  
**A.V. Abramov** – Ph.D. In Political Sciences, Associate Professor, the Head of the editorial department of the Bulletin of the Moscow State Regional University  
**A.G. Asmolov** – Member of Russian Academy of Education, Doctor of Psychology, Professor of Moscow State University  
**B.E. Belozerov** – Doctor of Physics and Mathematics, Professor of Dnepropetrovsk National University (Ukraine)  
**L.N. Bogolubov** – Member of Russian Academy of Education, Doctor of Pedagogics, Professor  
**V.M. Klychnikov** – Ph.D. in Law, Ph. D. in History, Professor, Vice-Principal for academic work and international cooperation of the MSRU  
**K.F. Zatulin** – the Head of Institute for Diaspora and Integration (Institute of the CIS Countries)  
**A.S. Konichev** – Doctor of Biology, Professor of the MSRU  
**P.A. Lekant** – Doctor of Philology, Professor of the MSRU  
**M.N. Marchenko** – Doctor of Law, Professor of Moscow State University  
**L.L. Nelyubin** – Doctor of Philology, Professor of the MSRU  
**V. F. Nitsevich** – Doctor of Politics, Professor, the Head of the Oryol Branch Russian Academy of National Economy and Public Administration  
**V.V. Pasechnik** – Doctor of Pedagogics., Professor of the MSRU  
**Yu. M. Polyakov** – Ph.D. in Philology, editor-in-chief of “Literatumaya Gazeta”  
**V.S. Pus’ko** – Doctor of Philosophy, Professor of the Bauman Moscow State Technical University  
**Hu Gumin** – Doctor of Philology, Professor, Institute of Foreign Languages of Uhan University (China)

## Редакционная коллегия серии «История и политические науки» Series editorial board «History and Political Sciences»

**Ответственный редактор серии:**  
**Смоленский Н.И.** – доктор исторических наук, профессор  
**Заместитель ответственного редактора серии:**  
**Волобуев О.В.** – доктор исторических наук, профессор.  
**Ответственный секретарь серии:**  
**Федорченко С.Н.** – кандидат политических наук.  
**Члены редакционной коллегии серии:**  
**Багдасарян Вардан Эрнестович** доктор исторических наук, профессор; **Журавлев В.В.** – доктор исторических наук, профессор; **Захаров В.Н.** – доктор исторических наук, профессор; **Фукс А.Н.** – доктор исторических наук, профессор; **Абрамов А.В.** – кандидат политических наук, доцент; **Гонзалес Дж.** – доктор наук, (Исторический научный центр Рожкова, Австралия); **Могильницкий Б.Г.** – доктор исторических наук, профессор (Томский государственный университет); **Михайловский Ф.А.** – доктор исторических наук, профессор (Московский городской педагогический университет) **Наталици М.** – доктор исторических наук, профессор (Университет Сиена, Италия); **Воронин С.А.** – доктор исторических наук, профессор (Российский университет дружбы народов, г. Москва); **Сулакшин С.С.** – доктор политических наук, доктор физико-математических наук, профессор (Центр научной политической мысли и идеологии, г. Москва)

**Editor-in-chief:**  
**N.I. Smolensky** – Doctor of Historical Sciences, Professor  
**Deputy editor-in-chief:**  
**O.V. Volobuyev** – Doctor of Historical Sciences, Professor  
**Executive secretary of the series:** **S.N. Fedorchenco** – Ph.D. in Politology  
**Members of Editorial Board:** **V.E. Bagdasaryan** – Doctor of Historical Sciences, Professor; **V.V. Zhuravlev** – Doctor of Historical Sciences, Professor; **V.N. Zakharov** – Doctor of Historical Sciences, Professor; **A.N. Fuks** – Doctor of Historical Sciences, Professor; **A.V. Abramov** – Ph. D. in Political Sciences, Associate Professor; **J. González** – Doctor of Science (Rozhkov Historical Research Centre, Australia); **B.G. Mogilnitsky** – Doctor of Historical Sciences, Professor (Tomsk State University); **F.A. Mikhailovsky** – Doctor of Historical Sciences, Professor (Moscow City Pedagogical University); **M. Natalucci** – Doctor of Historical Sciences, Professor (University of Siena, Italy); **S. Voronin** – Doctor of Historical Sciences, Professor (The Peoples' Friendship University of Russia, Moscow); **S.S. Sulakshin** – Doctor of Politology, Doctor of Science in Physics and Mathematics, Professor (Center of Scientific Political Thought and Ideology Moscow)

**ISSN 2072-8360**

Вестник МГОУ. Серия «История и политические науки». – 2013. – № 5. – М.: Изд-во МГОУ. – 134 с.

Журнал «Вестник МГОУ» серия «История и политические науки» зарегистрирован в Федеральной службе по надзору за соблюдением законодательства в сфере массовых коммуникаций и охране культурного наследия. Регистрационное свидетельство ПИ № ФС77-26139

Индекс серии «История и политические науки» по каталогу агентства «Роспечать» 36765

© МГОУ, 2013.

© Издательство МГОУ, 2013.

**ISSN 2072-8360**

Bulletin of the MSRU. Series «History and Political Sciences». – 2013. – № 5. – M.: MSRU Publishing house. – 134 p.

The series « History and Political Sciences » of the Bulletin of the Moscow State Regional University is registered in Federal service on supervision of legislation observance in sphere of mass communications and cultural heritage protection. The registration certificate ПИ № ФС77-26139

Index series «History and Political Sciences» under "Rospechat" agency catalog 36765

© MSRU, 2013.

© MSRU Publishing house, 2013.